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HOŘEPNICKÝ  
ZPRAVODAJ 

Červenec 2024 
Ročník XXVI.                                                                                             10 Kč 

 
 

 

  „Červenec je oblíbený, 

  protože je prázdninový. 

  Červenec je letní celý, 

  červenec je horký, vřelý.“ 

 

 

 

 
 
 
 

 

 

 

INFORMACE Z RADNICE 
 

Informace z 16. zasedání zastupitelstva obce 
Hořepník konaného dne 13. 6. 2024 

 

(vybráno volně ze zápisu) 
 

Přítomno 10 členů zastupitelstva. 
 

Na opětovnou žádost občanů Mašovic byl zpracován ná-
vrh na řešení dopravní situace (snížení rychlosti v obci). 
Projektantem a dopravním inspektorátem policie ČR Pe-
lhřimov bylo navrženo umístění třech zpomalovacích pra-
hů. Někteří zastupitelé s touto variantou nesouhlasili, na-
vrhovali umístění radaru nebo variantu umístit pouze dva 
zpomalovací prahy. Po diskusi zastupitelé schválili reali-
zaci zpomalovacích prahů dle návrhu projektu, s tím, že 
prostřední zpomalovací práh bude osazen až tehdy, po-
kud to dopravní situace bude vyžadovat. 
 

Zastupitelé obce vzali na vědomí rozpočtová opatření č. 2 
a č. 3. 
 

Ředitel ZŠ a MŠ Milan Hupka seznámil zastupitele s 
účetní závěrkou ZŠ a MŠ Hořepník za rok 2023. ZO na 
základě předložených podkladů účetní závěrku ZŠ a MŠ 
Hořepník za rok 2023 schválilo. 
 

Zastupitelé na základě předložených podkladů schválili 
účetní závěrku obce Hořepník za rok 2023 a závěrečný 
účet obce za rok 2023 včetně zprávy o výsledku pře-
zkoumání hospodaření obce za rok 2023 bez výhrad. 
Zastupitelstvo obce dále pověřilo starostu obce k přijetí a 
plnění opatření vedoucích k nápravě zjištěných chyb a 
nedostatků dle §13, Zákona č. 420/2004 Sb. v platném 
znění. 
 

 

 

ZO udělilo výjimku z průměrného počtu žáků v ZŠ a MŠ 
Hořepník pro školní rok 2024/2025 dle § 23 ods. 4 zákona 
č. 561/2004 Sb. školského zákona.  
 

Od 1. 1. 2024 dochází v souvislosti s novelou § 123 odst. 
4 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, 
středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon), ve znění pozdějších předpisů, ke změnám pravi-
del při stanovení úplaty v mateřských školách, školních 
družinách a školních klubech zřizovaných státem, krajem, 
obcí nebo svazkem obcí. Na základě této novely bu-
de v těchto školách a školských zařízeních nově stanovo-
vat výši úplaty zřizovatel. Maximální výše měsíční úplaty 
již nebude vázána na průměrné neinvestiční výdaje, ale 
na výši aktuální minimální měsíční mzdy. Nově bude 
možné osvobodit od úplaty nebo snížit úplatu rodinám 
pobírajícím přídavek na dítě. U mateřských škol může být 
měsíční výše úplaty stanovena maximálně ve výši 8 % 
základní sazby minimální měsíční mzdy. U zájmového 
vzdělávání ve školních družinách a školních klubech mů-
že být měsíční výše úplaty stanovena maximálně ve výši 
4 % základní sazby minimální měsíční mzdy. Podle no-
vých pravidel bude stanovena výše úplaty od školního 
roku 2024/2025. Zastupitelé obce Hořepník, na základě 
části uznatelných předpokládaných nákladů pro školní rok 
2024/2025, stanovili výši úplaty za vzdělávání v MŠ na 
300 Kč a ve školní družině ZŠ na 150 Kč. 
 

Zastupitelé projednali žádost o souhlas obce se silničním 
napojením pozemku p.č. 1147 na místní komunikaci na 
p.č. 966/1 vše v k.ú. Hořepník. Zastupitelstvo souhlasilo 
s provedením sil. napojení přes pozemek obce, tak jak je 
naznačeno v situačním plánku s tím, že obec dodá pří-
slušné množství zámkové dlažby z důvodu sjednocování 
vzhledu veřejného prostranství. 
 

Zastupitelstvo projednalo žádost o souhlas obce 
s vybudováním zpevněné plochy v místech silničního 
napojení p.č. 530/85 na místní komunikaci na p.č. 530/83 
a p.č. 530/93 vše v k.ú Hořepník. Zastupitelstvo obce 
souhlasilo s vybudováním nájezdu, s tím, že stavebníkům 
bude dodán materiál (dlažba) a stavebníci si budou hradit 
práci a ostatní materiál potřebný ke stavbě. 
 

Zastupitelé obce projednali a poté schválili předběžné 
náklady na realizaci kulturních akcí na letním parketu, 
které se pohybují v předpokládané výši 1 550 000 Kč. 
Dále zastupitelé pověřili Lukáše Daniela a Ondřeje Přást-
ku organizací a realizací těchto akcí. 
 

Starosta informoval přítomné o stavu jednání s Českou 
poštou s.p. o odkoupení budovy a pozemku č.p. 89, které 
jsou doposud v majetku této organizace a obec v nich 
provozuje Poštu partner. Připomněl, že od samého začát-
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ku, kdy se začalo v loňském roce jednat o odkoupení ne-
movitosti a provozování Pošty partner, bylo podmínkou 
obce, umožnění přemístění poštovní přepážky do budovy 
radnice. Jednak z důvodu uvolnění nemovitosti č.p. 89 pro 
přestavbu na byty a jednak z důvodu snížení nákladů na 
provozování Pošty partner. Osobou, která v této fázi vy-
jednávání zastupovala Českou poštu, jsme byli ujištěni, že 
to není problém. Dokonce máme zpracované návrhy ře-
šení poštovní přepážky v budově radnice, které nám byly 
dodány Českou poštou. V návrhu kupní smlouvy, který 
nám byl zaslán, tento náš požadavek nebyl respektován. 
Smlouvu jsme proto zrevidovali a zaslali zpět k vyjádření 
osobě, která v tuto chvíli vede jednání o odkupu nemovi-
tosti za Českou poštu. Odpověď, která nám přišla, byla 
pro nás neakceptovatelná. Česká pošta v ní trvala na 
podpisu původní smlouvy s tím, že po převodu nemovitos-
ti můžeme požádat o schválení změny služebnosti zřízené 
k této nemovitosti a obsahovala další náležitosti, které 
bychom měli doložit, anebo zdůvodnit, aby nám bylo 
umožněno Poštu partner přestěhovat do budovy radnice. 
Pokud nedojde v tomto směru k rozumné dohodě 
v časově přijatelné době, bude obec zvažovat odstoupení 
od záměru. V tuto dobu totiž České poště platíme za pro-
nájem této budovy. Zastupitelé obce vzali informaci o 
odkoupení nemovitosti od České pošty a postoji obce na 
vědomí. 
 

Starosta informoval zastupitele o stavu projektu oprav 
mostu přes řeku Trnavu. O postoji Kraje Vysočina a Kraj-
ské správy a údržby silnic Kraje Vysočina (KSÚS) 
k žádosti obce o provedení provizorního přemostění řeky 
pouze pro místní přepravu, která byla pro údajně vysoké 
náklady, zamítnuta. V souvislosti s tím řekl, že vede jed-
nání o provizorním přemostění řeky, které by obec, za 
přispění firmy AGRODAM s.r.o. hradila ze svého rozpoč-
tu, Užívat by jej mohla jen vozidla s povolením obce. Dále 
informoval zastupitele o nabídce KSÚS týkající se rekon-
strukce krajské komunikace v ulici Zákostelská. Zde po-
žaduje KSÚS po obci 40% podíl na investici do dešťové 
kanalizace, kterou by po dokončení převedla vlastnicky na 
obce. Zastupitelé, po diskusi k tématu ve svém usnesení 
souhlasili s projektovou dokumentací týkající se rekon-
strukce mostu a dále pověřili starostu obce jednáním o 
provizorním přemostění řeky po dobu oprav a jednáním 
s KSÚS o možném podílení se na nákladech s tím spoje-
ných. Zastupitelé rovněž odmítli finanční účast a převod 
vlastnických práv k budoucí zrealizované dešťové kanali-
zaci v ulici Zákostelská. 
 

Starosta informoval zastupitele o možnosti provést odba-
hnění koupaliště vlastními silami. Po propočtení nákladů 
bude nejekonomičtější zapůjčení pásového bagru a spe-
ciálního nákladního vozidla Dumper a využití vlastní pra-
covní síly – zaměstnanců obce. Začátek prací je napláno-
ván na konec června. Cenové náklady předpokládaného 
desetidenního zapůjčení této techniky by byly cca 105 000 
Kč. Rybník by byl v této fázi pouze odbahněn. Jedná se o 
provizorní řešení pro přezimování ryb. Dále se bude čekat 
na vypsání dotace. 
 

Zastupitelé projednali organizační zajištění Zábavného 
dne pro děti a dospělé, který se bude konat 22. 6. na let-
ním parketu. 
 

Různé: 
a) ZO projednalo a schválilo žádost vedoucích letního 
tábora, který pořádá základní škola Hořepník o finanční 
dar z rozpočtu obce ve výši 5 000 Kč. 

b) Starosta informoval zastupitele o cenových nabídkách 
na nový traktor. Konkrétněji se tomuto bude věnovat na 
příštím zasedání zastupitelstva. 
c) Starosta vyzval finanční a kontrolní výbor k provádění 
častějších a důslednějších kontrol. 
d) Starosta vyzval ředitele školy Milana Hupku, aby si 
ustanovil svého zástupce na dobu jeho případné nepří-
tomnosti. Dále ho vyzval, aby proškolil své zaměstnance 
ohledně jejich pravomocí. 
e) Dále starosta informoval o probíhajících opravách na 
věži kostela a o možnosti opravy ciferníků. Předložil za-
stupitelům cenovou nabídku. Zastupitelé s opravou cifer-
níků souhlasili.  
 

Diskuse:  
Michal Frydryšek vznesl dotaz, jak se budou řešit opravy 
v poškozených obecních bytech. Zastupitelé, kteří byli 
přítomni na kontrole, podali ostatním informace o stavu 
jednotlivých bytů. Starosta informoval, že nájemci poško-
zených bytů budou vyzváni písemně k nápravě s lhůtou 
oprav do konce srpna. Pokud nebudou opravy provedeny 
nájemci, provede je obec na náklady nájemce. Úhrady 
nákladů spojených s opravou bytů budou řešeny 
v souladu s patřičným ustanovením obsaženým v nájemní 
smlouvě.  
 
Na závěr starosta poděkoval za účast a jednání ukončil 
v 21:13 hodin. Další řádné ZO se bude konat v měsíci 
srpnu. 

Vladimír Kotýnek 
Hana Svobodová 

 
 
Poplatky na rok 2024 

 

Svoz odpadů trvale hlášení    700 Kč/osoba 

rekreační  1 100 Kč/objekt 

Voda 90 Kč/m3 
vodné      40 Kč/m3 

stočné      50 Kč/m3 

Psi 
první pes    300 Kč 

druhý a další 
pes    400 Kč 

Majitel psa starší 
65 let 

první pes    200 Kč 

druhý a další 
pes    300 Kč 

Poplatky vybíráme do 31. srpna.  
 

Prosíme přednostně o platbu bezhotovostně.          
Č.ú.: 163 157 205/0600. 
 

Po zaplacení dostanete známku na popelnici, případně 
přiznání ze psa k podpisu do poštovních schránek.  
Současně můžete zasílat i zálohy na vodu, na stejný účet 

pod specifickým symbolem 23102321. I nadále je možná 

platba v hotovosti v kanceláři obecního úřadu. 
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Z NAŠÍ OBCE 
 

ŽIVOTNÍ JUBILEUM  
 

Ing. Arch. Norbert Pokorný *22.7.1934 
 

Narodil se v Tišnově, kde 
také prožil své dětství a 
mládí. Po maturitě na tiš-
novském gymnáziu studu-
je na fakultě architektury a 
pozemního stavitelství 
VUT v Brně.  
Po studiích pracuje 
v investičním oddělení 

Uranových dolů v Dolní Rožínce. Pracuje na přípravě 
staveb jak průmyslových, tak také bytových a občanských. 
V roce 1969 se stěhuje do Hořepníku, současně s tím 
nastupuje do Hydroprojektu Praha jako vedoucí projekto-
vé skupiny pozemních staveb v Pelhřimově. Je spoluauto-
rem celé řady projektů. Výzkumný ústav vodohospodářský 
v Praze, Hydrometeorologické středisko v Kramolíně, 
stavby v Teplicích, Švihově, Trnavě, ale také návrh budo-
vy Pražských vodáren v Praze na Vinohradech. I když 
ještě připomeneme stavbu čerpací stanice pro JE Teme-
lín, stavby v Pelhřimově, tak celá řada dalších návrhů a 
realizací se do tohoto krátkého výčtu nevejde. Po roce 
1989 se stává se členem České komory architektů. 
Po odchodu na zasloužilý odpočinek neustává ve svých 
aktivitách i nadále se zabývá stavební profesi. Ve volných 
chvílích se věnuje výtvarné tvorbě a pravidelně hraje na 
nedělní mši v místním kostele. Tento vpravdě renesanční 
člověk se dožívá v plné svěžesti a síle devadesáti let!  
 
Přejeme Ti vše nejlepší k narozeninám! Ať štěstí žehná 
všemu, co děláš, aby dny budoucí byly ozářeny světlem a 
byly neméně pěkné jako ty předchozí. Hodně zdařilých 
pláten, varhanních produkcí a pevné zdraví  
 

Ti přeje 
 

syn Michal s rodinou 
 
 

 
SLOVO HEJTMANA 

 

Sedm zpráv z Kraje Vysočina: Zkušební pro-
voz hospice, udělení ceny Zlatá jeřabina a 
nové elektronické tržiště regionálních potra-
vin 

 

Na začátku každého úspěchu je tvrdá práce, odříkání 
a v případě sportovních úspěchů především náročný 
trénink. Čeští hokejisté jsou mistři světa v hokeji. 
Skvělá zpráva pro fanoušky, obrovská pocta pro čes-
ký sport. I za úspěchem české reprezentace je třeba 
spravedlivě hledat nelehké začátky sportovní kariéry 
na regionálních sportovištích. A právě na modernizaci 
i výstavbu nových městských i obecních sportovišť 
přispěje Kraj Vysočina ze svého rozpočtu v následují-
cích letech až 670 miliónů korun. Jedná se o rekordní 
podporu ze strany krajské samosprávy, ke které mají 
města i obce relativně snadnou cestu. Těším se na 
projekty, které budeme moci spolufinancovat, a mám 
radost, že se tak zdravý přístup k životu a aktivní trá-

vení volného času přiblíží dalším tisícům lidí nejen z 
Vysočiny. 
 

Vysočinskou architekturu obohatily nové stavby. Stavbou 
Vysočiny jsou opravená Družstevní ulice a nová okružní 
křižovatka v Kamenici nad Lipou, dostavba biatlonového 
areálu Vysočina Areny v Novém Městě na Moravě, multi-
funkční objekt Bohuslavice, oprava státního zámku Telč a 
oprava penzionu Just v Jimramově. Letos porota vybírala 
z 19 nominovaných staveb a kromě hlavní ceny udělila i 
dalších šest čestných uznání, např. krajské novostavbě 
sportovní haly VOŠ a SPŠ Žďár nad Sázavou nebo za 
zdařilou obnovu fasád objektů na jihlavském náměstí 
sloužících pro expozice Muzea Vysočiny Jihlava. Kraj 
Vysočina je dlouhodobě nejčastěji oceňovaným investo-
rem v soutěži Stavba Vysočiny. 
 

Kraj Vysočina podporuje lokální výrobce potravin a místní 
zemědělce, kteří budou mít nově možnost své produkty 
nabídnout na regionálním tržišti. Kraj aktuálně doprogra-
movává online modul, do kterého se budou moci zaregis-
trovat dodavatelé s provozovnou na Vysočině. Odběrateli 
budou například školní jídelny, které už teď o produkty 
projevily zájem a do budoucna se počítá i s domovy soci-
ální péče. Systém začne fungovat už na podzim letošního 
roku.  
 

Během letních prázdnin vystřídají ve školách žáky a učite-
le mistři různých řemesel. Kraj Vysočina v letošním roce 
na modernizaci a opravy ve svých školách vyčlenil z roz-
počtu téměř 464 miliónů korun. Pracovat se bude mimo 
jiné na modernizaci domovů mládeže – například v Hele-
níně nebo Třebíči, ale i na dokončení nových dílen pro 
odborný výcvik – například v Pelhřimově, Kamenici nad 
Lipou, Jihlavě nebo Chotěboři.  
 

GRATULUJEME! Vesnicí roku Kraje Vysočina je SMRČ-
NÁ na Jihlavsku. Další tituly a ocenění náleží dalším 14 
obcím – Radňovicím, Březníku, Okříškám, Borům, Sa-
zomínu, Přibyslavicím, Oslavicím, Lipníku, Křídlům, Vese-
lé, Heralticím, Vilémovicím, Vepříkovu a hned dva tituly 
porota přidělila Hodicím. Slavnostní předání všech titulů 
letošního ročníku soutěže je naplánováno na 2. srpna. 
 

Sociální centrum Kraje Vysočina v Jihlavě otevře nově 
komunitní centrum. Pro klienty, ale i další seniory nebo 
spoluobčany s hendikepem z města a okolí tak bude cen-
trum přirozeným místem, kde se lidé budou moci společně 
setkávat a trávit čas. Počítá se s nabídkou přednášek, 
besed, tvořivých dílen, s fyzio-rehabilitačními aktivitami, 
zdravotním cvičením pro seniory, ale v nabídce budou 
například i společné aktivity dětí a seniorů a zprostředko-
vání poradenství. Program komunitního centra bude plá-
nován v dopoledních i odpoledních hodinách, tak aby tým 
Kraje Vysočina zjistil, kdy je o aktivity největší zájem. 
Všechny činnosti centra budou nabízeny seniorům zdar-
ma.  
 

Krajský kamenný hospic, který Kraj Vysočina postavil za 
76 milionů v Havlíčkově Brodě, zahájí po prázdninách 
zkušební provoz. První klienty by pak zařízení mohlo při-
jmout už letos na podzim. Maximální kapacita je osmnáct 
lůžek pro dospělé a dva pokoje pro děti. Hospic poskytne 
zázemí také rodinám a blízkým klientů. Provozovat jej 
bude spolek Mezi stromy. 
 

Zlatou jeřabinu udělenou v rámci 20. ročníku krajské an-
kety v kategorii kulturní aktivita udělila veřejnost divadel-
nímu představení Dobytí severního pólu – benefičnímu 
vystoupení pro hospic Bárka. Cenu za nejlepší památko-
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vou péči získal Pavel Gorka za obnovu Židovského domu 
na třebíčské Blahoslavově ulici. 
 

Přeji vám klidné a slunečné prázdniny. A pokud budete 
hledat dobré zprávy, najdete je zcela jistě na našem kraj-
ském webu. Krásné léto!  
 

Vítězslav Schrek, hejtman Kraje Vysočina 
 

 

 

Aktivity pro rodiny v komunitní zahradě ve 
Velké Rovné  
 

O koních, hiporehabilitaci a dalších aktivitách pro 
rodiny s dětmi s narušenou komunikační schopností 
si povídala koordinátorka projektu s Lucií Hovorko-
vou, specialistkou na hiporehabilitaci v pedagogické a 
sociální praxi.  
 

Lucko, jakou aktivitu realizujete v Horticonu? 
Ve spolupráci s místní akční skupinou Via rustica v rámci 
projektu „Rozvoj komunitní práce v území MAS Via rustica 
z.s.“ realizujeme aktivity pro rodiny s dětmi ohroženými 
sociálním vyloučením, které mají potřebu pracovat na 
komunikačních schopnostech, a které žijí v území MAS. 
Dochází k nám rodinky, většinou v počtu dvou, tří členů 
rodiny – dítě, sourozenec a někdo z dospěláků. Dvě rodi-
ny pracují vždy současně spolu, protože je to komunitní 
aktivita. I když některé z aktivit jsou směřovány individuál-
ně, přímo na to dítě, které má problém. A to je například u 
hiporehabilitace s logopedií, která probíhá na koni. Tam 
máme tým expertů a jedno dítě, kterému na míru šijeme 
program a edukaci. Ve skupině potom pracujeme 
v dalších aktivitách, při kterých využíváme různé metody – 
lesní pedagogiku, zahradní terapii, animoterapii, hipore-
habilitaci či kontaktní terapii se zvířaty. 
Co z toho je nejoblíbenější mezi dětmi? 
Myslím, že nejoblíbenější je ten kůň, pochopitelně. Kon-
taktní terapie je pěkně přijímaná, kdy děti připravují, třeba 
i ve skupině, jednoho koně. Kontaktují se s ním tak, že ho 
čistí, hladí, vzniká mezi nimi nějaká interakce a často vi-
díme, že děti vyhledávají kontakt se zvířetem, protože 
nejsou úplně dosycené kontaktem. Ale úspěch má i za-
hradní terapie – hrabání se v hlíně, házení hlínou, kde 
buď. Děti si to užívají, nemůžou udělat žádnou chybu. 
Vidíme to často, že třeba i slepá holčička bravurně zasadí 
kytičky a chce pokračovat dál a dál. 
Můžeš prosím dovysvětlit, co rozumíš pod pojmem 
sociální vyloučení? Jak lidé poznají, že se k vám na 
aktivitu můžou přihlásit?  
Ano, upřesním. Nemusí být sociálně vyloučení, ale sociál-
ním vyloučením ohrožení, což v podstatě znamená jaké-
koli znevýhodnění, které dítě nebo celá rodina může mít. 
Ať je to narušená komunikační schopnost, dítě dochází 
k logopedovi nebo má problémy se prosadit v kolektivu. 
Pak to jsou případy jako třeba matka samoživitelka, rodiny 
s finančními problémy nebo mají nějaký handicap, např. 
slepotu, jiný tělesný handicap, ADHD. Takže v podstatě 
každé dítě, které má nějaký drobný problém třeba ve ško-
le nebo v předškolním vzdělávání, tak k nám může do-
cházet.  
Jak dlouho k vám rodiny docházejí a vidíte u nich 
nějaké pozitivní změny?  
Rodiny docházejí jednou týdně, celkem na šest jednotek, 
kdy jednotka trvá hodinu a půl. Jsou tam ještě bonusová 
setkání, na kterých se setkává celá komunita, která 
s námi v tu chvíli spolupracuje. Pokrok tam určitě znát je, 

děti se aklimatizují na nové prostředí, hodně pracujeme 
na jemné i hrubé motorice, hodně dobře se rozvíjí aktivi-
zace v rámci skupiny. 
Co se nejvíc daří ve vaší práci? 
Asi navodit příjemnou a produktivní atmosféru, která to 
dítě uklidní. Kognitivní funkce se pak zlepšují na základě 
toho, že se cítí v bezpečí a není rušeno nějakými vnějšími 
podněty. Což se týká i rodičů. Někdy se nám stane, že 
rodiče poprosíme, aby dali prostor dítěti, nedělali věci za 
něj. To se snažíme eliminovat a dát opravdu prostor tomu 
dítěti, aby se mohlo seberealizovat, v klidu si udělat své 
věci, svým tempem. Na komunikaci s rodiči také pracuje 
naše komunitní pracovnice, která se s nimi domluví, že 
například teď už mluvíme na dítě všichni dohromady, a že 
to už nedává smysl. 
Kolik aktivitu využilo lidí? 
Dosud to bylo 24 rodin. 
Co tě při realizaci projektu těší? 
Moc mě baví spolupráce všech pracovníků, kteří s námi 
pracují. Komunikace je fajn, je to tým skvělých lidí. Takže 
to mě úplně dojímá, řekla bych. To je příjemné. Že se na 
sebe můžeme spolehnout a že jsou to samí féroví lidé. 
Také mě těší, že rodiny opravdu docházejí, i když je akti-
vita zadarmo. Nemocnost tu je, hlavně po jaru a na pod-
zim, ale i zpětná vazba rodičů je pozitivní. Je to milé. 
Není pro rodiny překážkou dojíždění? Že se na statek 
nedostanou? 
Asi úplně ne. I ti, kteří se přihlásili z velké dálky, tak o to 
měli enormní zájem. Takže třeba z Košetic dojíždějí rodi-
ny, které jezdí pravidelně, ač je to už docela dálka.  
Jak se může zájemce o vás dozvědět, jak se může 
přihlásit? Kolik se za to platí? 
Díky projektu a podpoře Evropské unie je aktivita zcela 
zdarma, což je moc fajn, protože jinak by byla částka pro 
lidi vysoká. Aktivita je díky tomu otevřená širší skupině 
obyvatel. Informace o nás najdou na webových stránkách 
www.horticon.cz a www.viarustica.cz, na Facebooku obou 
organizací. Přihlašování je jednoduché, přes webovou 
aplikaci – Google formulář, kliknou na odkaz, vyplní do-
tazník, pošlou ho a my dostaneme informaci. Je ale lepší 
předem kontaktovat komunitní pracovnici a domluvit se 
s ní, zda je na aktivitě místo. 
Děkuji za rozhovor. 
Díky za pozvání. 

Ptala se Tereza Matějková 
 
 
 
 
 

 

 

http://www.horticon.cz/
http://www.viarustica.cz/
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INFORMACE ZE ŠKOLKY A ŠKOLY 
 

Bubnování v MŠ 
4. 6. k nám do školky zavítal Lukáš Vídeňský s hudebně vzděláva-
cím programem „Bubnování ve školce“. Připojily se k nám také děti 
z první třídy základní školy. Všechny děti si mohly vyzkoušet hru na 
bubny, zatancovat, zazpívat a prožít hudbu celým tělem. Dětem se 

akce moc líbila a budeme se těšit na další.  
 

Dopoledne s rybáři 
12. 6. si pro celou MŠ připravili 
místní rybáři moc pěkný program. 
S dětmi jsme navštívily rybník ve 
Vítovicích. Bylo pro ně připraveno 
občerstvení, úkoly a odměny, které udělaly dětem velkou radost. Poznávaly 
jsme ryby, pomůcky k rybaření, a dokonce jsme si také rybaření zkusily. Moc 
děkujeme všem, co tuto akci zorganizovali a zpříjemnili nám jedno dopoledne.  
 

Rozloučení s předškoláky 
12. 6. v odpoledních hodinách proběhlo ve školce rozloučení s předškoláky. 
Akce byla určena pro všechny děti, které odcházejí od září do základní školy. 
Do školky dorazili také jejich rodiče, sourozenci, babičky, dědečkové a další 

blízcí. S předškoláky jsme se rozloučili básničkami, písničkami a na závěr je Moudrý klobouk z Bradavic přiřadil do Základ-
ní školy Hořepník. Děkujeme paní učitelce budoucích prvňáčků Zdeně Švejdové, že se také rozloučení zúčastnila. 
 

Přespávání předškoláků 
17. 6. se ve školce uskutečnilo přespávání před-
školáků. Nejdříve si děti naplnily bříška pizzou, 
aby měly sílu na plnění úkolů. Poté se učily 
kouzlit, aby získaly kámen mudrců a přemohly 
zlověstného čaroděje. Naučily se míchat lektva-
ry, zahrát ukolébavku, prozkoumat cestu 
k dračímu vejci a mnoho dalších úkolů, které je 
nakonec zavedly ke kameni mudrců, který zniči-

ly a našly ukry-
tý poklad. Ve-
čer si děti daly 
ještě něco dob-
rého na zub, 
vyčistily zuby a 
šly si užít noc 
plnou kouzelných snů. Chtěli bychom poděkovat 
žákům z 3. třídy a paní učitelce Novotné za pomoc při organizaci a plnění úkolů.  
 

Den otců 
19. 6. se ve školce uskutečnil Den otců. Pro tatínky a děti byla připravena dobrodružná 
cesta plná úkolů. Ale aby se mohli této cesty účastnit, museli nejdříve vyplnit tajenku a 
teprve poté získali mapu, které je vedla po úkolech až zpět do MŠ, kde na ně již čekaly 
maminky s občerstvením. Děkujeme všem, že jste společně s námi strávili podvečer a 
doufáme, že jste si ho užili stejně jako my. 
 

Pochoďák do Bořetic 
24. 6. se děti ze třídy „Soviček“ 
vydaly na pochoďák do Bořetic. 
Ale nebyl to ledajaký pochoďák. 
Zpestřily nám ho úkoly, které nás 
zavedly až na dětské hřiště 
v Bořeticích, kde nás čekalo boha-
té občerstvení a také poklad, 
z kterého měly všechny děti velkou 
radost. Tímto bychom chtěli podě-
kovat maminkám a tatínkům 
z Bořetic, kteří pro nás tuto akci 
připravili a udělali nám moc krásné 
dopoledne.          Tým MŠ 
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Výprava za poznáním našeho okolí 
V pátek 31. května si pro nás, žáky druhého stupně, naši učitelé připravili program u příle-
žitosti Mezinárodního dětského dne. Společně jsme hned ráno vyrazili autobusem do 

Pošné. Tam pan učitel Klika domluvil pro-
hlídku mlékárny Tonka, kde jsme mimo jiné 
mohli vidět postup výroby jejich vyhlášených 
sýrů a dalších mléčných výrobků. Ty jsme si 
pak také mohli v samoobslužném obchůdku 
koupit. Nikdo neváhal a něco dobrého si pro 
sebe nebo rodinu koupil. Majitelé, manželé 
Mokří, pro nás dokonce připravili výbornou 
snídani, abychom mohli některé jejich výrob-
ky ochutnat. Mohli jsme si také projít ven-
kovní prostory, kde nás nejvíce nadchly krá-
vy, které tu na rozdíl od některých velkocho-

vů žijí opravdu luxusním životem. Kluci byli nadšení, když jim majitelé řekli, že si mohou 

sednout do traktorů – za chvíli byla obsazena všechna místa, jen na střechu naštěstí niko-
ho nenapadlo vylézt.  
Po exkurzi jsme pěšky vyrazili do Pacova. Cestou jsme procházeli kolem kamenných via-
duktů, u kterých jsme se zastavili a učitelé nám o nich a jejich minulosti něco málo řekli.  
V Pacově jsme se vydali na čističku odpadních vod, kde nás čekala menší prohlídka. Na-
víc jsme se od tamní pracovnice dověděli, jak celé zařízení pracuje.  
Poté jsme šli na pacovské náměstí, kde jsme měli rozchod. Po něm jsme se linkovým 
autobusem vrátili do Hořepníku a každý se vydal po vlastní ose domů.  
Děkujeme všem učitelům, že si pro nás vymysleli super program. Poděkování patří i těm, 
kteří nám ochotně ukázali svá pracoviště a provedli nás po nich. 

Alena Zíková, 9. třída 

Včelky na 1. stupni ZŠ 
V pátek 31. května 2024 proběhl na 1. stupni projektový den 
„Včelky“– nejdůležitější bytosti planety. Oslavili jsme tak Den 
dětí a dodatečně i Světový den včel, který probíhá vždy 20. 
května.  
Nejdříve mezi nás zavítal pan Pešek z rodinné včelí farmy 
z Lukavce, abychom podrobně a při tom zajímavou formou 
společně nahlédli do života a chovu včel. Také jsme si pro-
hlédli včelí úl a ochutnali med. Potom jsme si na včelky zahráli. 
Na několika stanovištích jsme se snažili napodobit jejich život 
a spolupráci. Přenášeli jsme pyl, pylové knedlíčky, jinde jsme 
trénovali přesné vlétnutí do česna, pokusili jsme se samotný úl 
postavit, a to za doprovodu melodie z pohádky o včelce Máje. 
Tématem včel jsme se zabývali také v ostatních vyučovacích 
předmětech. Vyrobili jsme si například interaktivní lapbook 
s QR kódy, naučili jsme se novou včelí písničku a z barevných papírů jsme si také včelky 
vytvořili. 
Projektový den byl pro nás poučením, ale i zábavou.   Lenka Zíková 
 

Atletická olympiáda 
V úterý 4. června 2024 se v Pelhřimově konal 47. ročník atletické olympiády žáků 
2. – 5. tříd. Letos nás reprezentovali Petr Lahodný (skok do dálky, běh na 400 m), 
Lukáš Čečák (skok daleký, hod), Dominik Herák (hod, běh na 800 m). Všichni se 
aktivně zapojili do soutěží. Chviličku nám chybělo i trochu štěstí a mohl nám na 
krku cinknou i kov. Všem patří poděkování. Slíbili jsme si, že příští rok se určitě 

znovu zapojíme.  

 
Výlet 1. stupně do J. Hradce 
Školní rok utekl jako voda a žáci prvního stupně se vydali na výlet do Jindřichova Hradce. 
Nejdříve shlédli unikátní Aqua show sv. Floriána. Kombinace světelných efektů, videopro-
jekce a obrazců za pomoci vody, poskytuje nádhernou podívanou. Pak si šli prohlédnout 
základní prohlídkový okruh Adamovo stavení na hradě, který je přestavený na zámek. Svou 
rozlohou tří a půl hektaru je třetím největším zámeckým komplexem u nás. Několik míst-
ností se také stalo kulisami pro pohádku: „Jak čarodějnice s čertem zachránili lásku prince 
Vojtěcha s chudou Aničkou“. V infocentru si mohli zakoupit pohlednici či magnetku na upo-
mínku. Poobědvali na zámeckém nádvoří, vyfotografovali se v bílých tričkách, protože tato 
barva byla právě určena v akci Týden barev. Odpoledne strávili v největším habrovém blu-
dišti ve střední Evropě v Dolní Pěně. To se rozkládá na ploše šest tisíc metrů čtverečních, 
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roste zde 12 tisíc keřů. Keřové bludiště nabízí tři kilometry spletitých uliček, kde je schováno 6 dřevěných Oblud. Ty čekají 
na objevení. Cesta, není pro mnohé úplně snadná, ale nikdo se nemusí bát, že se už nevrátí. Jsou zde sos lavičky, odkud 
stačí zavolat o pomoc. Nad dětmi bedlivě bděly paní učitelky z vyvýšené plošiny, z které je měli jako na dlani. Počasí se 
také ukázalo v plné své kráse od lehkého deště přes rozsvícenou oblohu. Den se vydařil a už se můžeme těšit na další 
školní rok a nový výlet.    
 

 

 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

       Irena Tomanová 

Den s myslivci 
V pátek 21. 6., tak jako tradičně každý rok, proběhl v místní myslivně Den s myslivci, kterého se zúčastnili žáci 1. – 3. třídy. 
Nejdříve jsme se dozvěděli spoustu nových informací o tom, co všechno musí umět a znát 
člověk, který se chce stát dobrým myslivcem. Pak jsme se seznámili s mysliveckými zbra-

němi, zasoutěžili si ve střel-
bě ze vzduchovky, se šip-
kami, míčky, luky na cíl. 
Mnohé z nás v ukázce pře-
kvapila dokonalá poslušnost 
psích loveckých čtyřnohých 
kamarádů.  Nezklamala nás 
ani ukázka dravců a sov. 
Nakonec jsme prokázali 
svoje znalosti v poznávačce 
jehličnatých stromů, šišek, 
zvířátek, parohů, druhů 
obilí. Všichni na závěr na 
památku dostali účast-
nický list a na krk krás-
nou dřevěnou medaili 
s mysliveckými výjevy. 

Ti nejlepší z nás byli oceněni medailí a diplomem. Všichni si mohli pochutnat na špe-
káčku, limonádě a nakonec se osvěžit zmrzlinou. Přálo nám krásné počasí. Dokonalá 
příprava ze strany myslivců umocnila krásně prožitý den v přírodě při poučení i zábavě. 
Všem myslivcům patří obrovský dík a těšíme se na setkání příští rok.  

 

učitelky 1.- 3.třídy 

Prvňáci byli pasováni do Rytířského řádu čtenářů. 
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Předškoláci na návštěvě v první třídě 

V úterý 25.6. přišli předškoláčci ze školky zkontrolovat prvňáky, co se za ten rok naučili. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jazykové okénko z naší školy 
Bývá zvykem na konci roku bilancovat, poplácat se po ramenou za to, co se podařilo, poučit se z chyb, které jsou 
v podstatě jen příležitostí dělat to příště jinak a nabrat síly a inspiraci do další práce. Dovolím si připomenout několik aktivit 
rozvíjejících komunikaci v cizím jazyce, které naše škola pro žáky letos připravila. 
Anglický jazyk se učíme pro to, abychom byli schopni „domluvit se“ v cizině. V letošním školním roce měly naše děti příleži-
tostí hned několik. Celý školní rok k nám pravidelně dojížděly stážistky ze Španělska. Děti měly možnost komunikovat 
v cizím jazyce prostřednictvím her a soutěží. 
V prosinci jsme se vydali na poznávací výlet do Vídně. Na vídeňské tržnici jsme prověřili svoji znalost angličtiny při nákupu 
dobrot a suvenýrů. Daleko větší zkouška přišla na začátku května, kdy jsme se rozhodli vycestovat do Anglie. Výlet do 
Londýna byl velmi intenzivní, plný zážitků a příležitostí popovídat si s místními třeba v metru a samozřejmě v rodinách, kde 
jsme byli ubytováni.  
Po návratu z Londýna jsme plynně přešli z angličtiny britské na angličtinu kanadskou, protože k nám přijela stážistka 
z Kanady. Každé pondělí se děti seznamovaly s kanadskou kulturou a přírodou. Rachelle z Kanady byla velice milá a hodi-
ny angličtiny s ní byly opravdu zajímavé. 
Tyto zážitky, příležitosti, setkání by nebylo možné zorganizovat, kdyby nebylo vzájemné podpory a týmové práce. Hodina 
H v Pelhřimově je naším dlouholetým partnerem, se kterým spolupracujeme na neformálním jazykovém vzděláván už léta. 
Jsem ráda za ochotu našich paní kuchařek, které vyšly vstříc jak vegetariánské dietě našich Španělek (děvčata mi sdělila, 

že jim u nás ve škole moc chutná a brala si omáčku bolognese z červené čočky s sebou do kastrůlku      ), tak bezlepkové 

dietě Rachelle. A jsem ráda za ochotu našeho pana ředitele dělat každých čtrnáct dní taxikáře a vozit k nám stážistky 
z Pelhřimova.  
Příští školní rok je zatím ve hvězdách. Plány se tvoří postupně. Kam se vydáme, jakou zemi navštívíme?... Nevím. Každo-
pádně již teď přemýšlím, jaké to bude, až v září poznám nové prvňáčky. Těším se, že si spolu užijeme spoustu písniček a 
legrace na kroužku angličtiny s Melody English.  

Martina Pavlů 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Více fotek z dění ve škole a školce najdete v galerii na webu školy.  
Sledovat můžete i školní Facebook a Instagram. 
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ČTENÍ Z HISTORIE 
 

Návraty k pramenům (autor: Vlastimil Simota) 
(pokračování) 

 

 Prosečský hastrman Balda obcházel rybník na 
Ovčíně a s hrůzou sledoval, jak z něj pomalu ale jistě mizí 
voda. „To ty zpropadené meliorace“, podotkl pantáta 
Pavlík ze Lhoty, „ty svedly vodu úplně jinam a zbyde tu 
jenom suchá pláň a tobě, brachu, jenom oči pro pláč“. 
 „To abych si sbalil saky paky a poohlédl se po 
nějakém jiném živobytí“, lamentoval hastrman. „Půjdu 
světem jak nějaký vyděděnec a kdo ví, kde moje cesta 
skončí. Zámecká vrchnost se o rybníky moc nestará, ryby 
jí na stůl dodává hospodář z Nesvačil a moje maličkost 
věru nikoho nezajímá“. 
 „Tak půjdeš holt do světa“, odpověděl mu pantáta 
Pavlík, „z tohoto kraje odešla v minulosti spousta lidí za 
lepším, někteří až do Ameriky. Pravda, ne všichni se stali 
zrovna boháči, každý nemohl být zlatokopem na Klondaj-
ku, ale našli lepší uplatnění než doma a leckteří neupadli 
v zapomnění a dávali o sobě vědět. Jiní se zase naopak 
s pokorou vraceli domů. Pantáta Vojtíšků, který bydlel 
v Moravči v chalupě U Studánky, si našel nevěstu ve Str-
měchách a hospodařili spolu, ale nevedlo se jim valně. 
Manželka ho přemluvila, aby v Moravči všechno prodali a 
odešli do Ameriky za vidinou lepšího života. To bylo někdy 
po roce 1878. V severní Americe se jim ale nepodařilo 
uchytit a byli rádi, že se vrátili zpět do vsi. Obec jim dala 
kus lesa, který vyklučili, postavili si nový domek a vycho-
vali několik dětí. Neklidné sémě volající po daleké Ameri-
ce bylo v rodině zaseto. Jejich nejstarší syn Josef praco-
val jako meliorační dělník, dlouhým kovaným rýčem hlou-
bil strouhy v mokřadech. Pracoval dokonce až v Srbsku, 
v Belgii poznal hrůzy 1. světové války. Byl velmi šetrný a 
našetřil si 40 000 korun, za to by postavil slušný domek, 
ale v Moravči jej pálilo bydlo. Do novin si dal inzerát, že za 
účelem sňatku a vystěhování do Ameriky hledá movitou 
ženu, nabídek přišla celá řada. On, ač střízlík, si vybral 
pěkně narostlou a tvarovanou ženskou a společně odjeli 
do Argentiny. Přistěhovalecký úřad jim v pampě přidělil asi 
100 akrů půdy. Oproti naší Vysočině je to úplná pustina, 
kde žár dobře snáší akorát bavlna a téměř na každém 
kroku člověk zaslechne zvuk vydávaný obávanými jedova-
tými chřestýši. Tím vším se ale nenechali odradit. Zakou-
pili pár volů a lejtu na vodu, protože řeka tekla až dvě 
hodiny cesty od farmy. Náš krajan se nevzdal, a rýčem, se 
kterým dříve pracoval na melioracích, udělal dlouhé 
strouhy, jimiž vedl vodu, zavlažil kus nehostinné a pusté 
krajiny a začal hospodařit. Zde dřeva si postavili takovou 
kůču, stěny vypletl z proutí a omazal je hlínou smíchanou 
s trávou. Jednou v noci oba probudil zvláštní zvuk, který 
nikdy předtím neslyšeli – do chaty se jim dostali dva 
chřestýši, přes metr dlouhý. Naši farmáři se na poslední 
chvíli zachránili pod střechou kůči, ale nevěděli, jak ne-
zvané návštěvníky vystrnadit ven. Farmář zapálil stébla 
slámy a hodil je na podlahu v naději, že oheň oba plazy 
vyžene ven. Jenže oheň přeskočil na stěnu chatrče a ta 
v okamžení vzplanula. Sotva vyvázli životem z hořící bou-
dy, hady sice zahnali, ale také přišli o střechu nad hlavou. 
Nevzdali se a postavili si nové obydlí, ještě lepší. Krajem 
se tehdy potloukaly různé zlodějské bandy, které kradly, 
na co přišly a hlavně – unášely ženy, protože těch bylo 
v liduprázdných končinách málo. Tamní šerif objížděl ob-
last každých deset dní a když dorazil na farmu, našel ji 
poničenou. Náš krajan ležel na zemi po zápase s bandity 
zbitý s polámanými žebry. Ženu a dobytek mu odvedli. 

Šerif ho odvezl do městečka, kde se uzdravil a odvážně 
se vydal hledat svou ženu v nekonečných pláních. Štěstí 
mu přálo, manželku našel a vrátili se na opuštěnou farmu, 
ale bezpečně už se tam necítili. Z farmy odešel do města, 
kde byl velký hřbitov. Správce hřbitova si denně najímal 
kopáče na výkop hrobů. Před branami hřbitova vždy 
postávala celá řada chudých a nezaměstnaných, z nichž 
mnozí odcházeli zklamaní, protože správce všechny za-
městnat nemohl a vybíral si dělníky podle vlastního uvá-
žení, jak se mu kdo od pohledu zamlouval. Jednoho dne 
se usmálo štěstí na našeho krajana. A protože měl velké 
zkušenosti s kopáním na melioračních dílech, nebyl pro 
něj problém odvést výbornou práci a správce hřbitova ho 
pak najímal pravidelně. Jenže smůla jim neustále byla 
v patách. Hospodářská krize zavinila, že na základě opat-
ření vlády byli ze země vypuzeni přistěhovalci. A tak se 
jednoho dne na návsi v Moravči objevili opálení amerikáni 
se sombréry na hlavě a v náručí s malým Karlíkem, který 
se jim narodil. To bylo v předvečer druhé světové války. 
Po válce dostal tento člověk usedlost v pohraničí a praco-
val jako hlídač prunéřovské elektrárny. A ten kovaný ryč 
uchovávali v rodině na památku ještě mnoho let“, dovy-
právěl neobyčejný příběh pantáta Pavlík. 
 

Pokračování příště 
Josef Kovář 

 
Použitá literatura: 
Simota V. NÁVRATY K PRAMENŮM (Díl VI. – Zrcadla v tůních), str. 8-9, 
MO ČRS Pacov, 2007 

 

 

 
 

Z DENÍKU MS TRNÁVKA 
 

ČERVENEC 
PATRONI MYSLIVCŮ, MYSLIVECKÉ SLAV-

NOSTI A POHŘBY 
 

Od Nimruda k Hubertovi 
Naši dávní předchůdci v lovu před mnoha tisíci lety věřili, 
že za úspěšný lov musí vděčit nadpřirozeným silám. Aby 
nebyli neúspěšní přinášeli před lovem oběti různým bo-
hům. Jedním z prvních byl v Mezopotámii bůh lovu 
SUMUKAN, později v Babylonii byl velký lovec NIMRUD 
uctíván jako bůh lovu. To bylo někdy ve 2. tisíciletí př.n.l. a 
ještě dnes nás novináři s oblibou nazývají podle něho 
„nimrody“, což má spíše hanlivý podtext (bouchal, sváteč-
ní střelec, ba i nešika). 
V pravěku byl posvátným a uctívaným zvířetem jelen. 
Hatité v Malé Asii uctívali bohyni lovu RUTAŠ zobrazova-
nou s jeleními parohy, keltové uctívali jelenohlavého boha 
lovu CERNUNNOSE. Ale i později se v různých křesťan-
ských knihách Kristus vypodobňuje jako jelen s bílými 
nebo zlatými parohy. No a křesťanství nám pohanské 
bohy lovu nahradilo osobami svatých. Tak jsme obdrželi 
své patrony, z nichž dnes je nejrozšířenější svatý HU-
BERT. 
 

Sv. EUSTACH byl dříve 
Kult sv. EUSTACHA, jako patrona myslivců byl k nám 
zaveden již v 16. století, zatímco legenda o sv. HUBER-
TOVI až v 18. století. Eustach byl původně římský voje-
vůdce Placidus, žil v 1. stol. n.l. a byl zuřivým pronásledo-
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vatelem křesťanů, ale jen do doby, než se mu zjevil na 
lovu jelen s ukřižovaným mezi parožím. Úplně stejně jako 
později synu vévody Bertranda z Aguitanie... 
Dne 20. září v roce 118 n.l. byl naopak zase Eustach 
umučen i s manželkou a dětmi pro vyznávání Krista, mož-
ná že i svými předchozími vojáky. Jeho památka je uctí-
vána římskokatolickou církví právě 20. září, v čase jelení 
říje. (Avšak ten den najdeme v dnešních kalendářích Ole-
ga a ne Eustacha, jako 3. listopadu Huberta.) 
Nicméně je v naší zemi hodně a hodně kapliček zasvěce-
ných patronu myslivců sv. Eustachovi. Možná, že těch 
hubertovských není více. Již v roce 1697 založil „landjágr“ 
Rayman známou kapličku sv. Eustacha poblíž křivoklát-
ského hradu. A komu myslíte, že je zasvěcena kaple na 
lovecké zámku Ohrada v myslivecké muzeu v Hluboké 
nad Vltavou? Ne Hubertovi, ale Eustachovi! Také 
Schwarzenberští myslivci, kteří založili v roce 1692 vůbec 
první organizaci myslivcův Čechách si říkali Myslivecké 
bratrstvo sv. Eustacha. V Římě se nachází chrám, vysta-
věný v 9. století k poctě sv. Eustacha. Také v českém 
jazyce byla legenda o sv. Eustachovi zpracována dříve 
než o sv. Hubertovi. 
 

Teď ale hlavně sv. HUBERT 
První doklady o uctívání sv. Huberta se nachází v 15. 
století, k nám však byl jeho kult zaveden německou šlech-
tou a naším hrabětem Františkem Antonínem Šporkem až 
o tři století později. Postupně zatlačil do pozadí kult sv. 
Eustacha a dnes je nejvíce rozšířeným patronem české 
myslivosti. 
O jeho životě, místě žití je tolik konkrétních údajů, že se 
můžeme právem domnívat, že tento náš patron není žád-
nou fiktivní osobností. 
Narodil se v roce 656 a zemřel v r. 727 n.l., byl synem 
vévody a jeho otec působil také jako dvořan u krále Theo-
dorika III. Vyrůstal na královském dvoře a učil se rytířským 
dovednostem, včetně lovu. Obvyklý v tomto prostředí byl 
ovšem rozmařilý život, kterému se mladý Hubert údajně 
věnoval plnými doušky. Však také díky jemu a pikantnímu 
průvodnímu zdůvodnění toho, připíjíme plnými doušky 
levou rukou. (To zdůvodnění nebudu dnes podrobně ro-
zepisovat, však ho všichni znáte, snad až na Silvestra...) 
Málo myslivců však asi ví a diví se tomu, že Hubert byl 
ženatý a měl syna. Jeho manželka se jmenovala Floribo-
na a syn Floribert, ona však při porodu kolem roku 685 
zemřela. 
Jakým zjevením byl Hubert potrestán za náruživý a ne-
mírný lov každý den, včetně velkých svátků, každý mysli-
vec dobře zná, takže ani to není nutno popisovat. 
Dal se na pokání, zanechal rušného života, vstoupil do 
kláštera a stal se dokonce později biskupem v Lutychu. 
Pro svůj zbožný život byl po smrti prohlášen za světce a 
byl mu přiřčen patronát, tenkráte nad lovci, nad myslivci. 
Málo je známa také skutečnost, že jeho nástupcem v lu-
tyšském biskupství byl jeho syn Floribert, který dal dne 3. 
listopadu 744 jeho hrob otevřít a téměř neporušené ostat-
ky dal převést do sargofágu. Píši o tom hlavně proto, že 
právě tento den, 3. listopadu slavíme svátek našeho pa-
trona a také pořádáme četné slavnosti. 
To hlavní ponaučení, které bychom si z této legendy měli 
brát i v této době je: lovit moudře, střídmě, neprovozovat 
honbu za množstvím trofejí a jimi prezentovat svoje po-
stavení, možnosti a zámožnost. Platí to zejména pro no-
vodobé lovce. Neboť si uvědomí, že právě ušlechtilé 
vlastnosti byly již před mnoha tisíci lety u lovců vysoko 
ceněny. 
 

 

„Na svatého Jiljí, jeleni jdou k říji...“ 
Toto pořekadlo, tak krásně ilustrované Mikolášem Alšem v 
jeho Špalíčku pro měsíc září, s modlícím se poustevníkem 
u ležící laně a s říjícím jelenem, nám připomíná, že patro-
ny myslivců byli uctíváni ještě další svatí. Byl to právě sv. 
Jiljí a z národních světců i sv. Prokop a sv. Ivan. Legendy 
vyprávěné o všech třech jsou obdobné, žili jako poustev-
níci, živili se mlékem laně, či srny. Setkal-li se s nimi při 
lovu některý z panujících knížat, dal na místě postavit 
kostel nebo klášter. Odtud také Prokopský klášter na Sá-
zavě. 
 

MYSLIVECKÉ SLAVNOSTI 
 

Ty si můžeme rozdělit na dva druhy. 
Slavnosti bez náboženského kontextu, zvané také větši-
nou Den myslivosti. Tyto slavnosti je vhodné pořádat 
mimo jiné v měsíci červnu, v Měsíci myslivosti. Spojit je s 
výstavkou trofejí, vycpanin, fotografií, kreseb a obrazů, 
besedou, s hudbou, se střeleckou soutěží a samozřejmě s 
troubením trubačů, případně s ukázkou pasování. Pro-
gram připravovat vždy tak, abychom docílili účast širší 
veřejnosti a nedělali takovou slavnost jen pro sebe. Je 
vhodné pamatovat i s hrami a soutěžemi pro děti. S nimi 
přijdou i rodiče. Nejlépe je spojení se zahradní slavností, 
večerní taneční zábavou v sále, neb na parketu. 
 

Druhá forma, v posledních letech velmi rozšířená, je spo-
jení s náboženským obřadem, s hubertskou mší a zvaná 
vesměs Hubertské slavnosti. Mohou být spojeny s vy-
svěcením eustachovské nebo hubertské kapličky, pomní-
ků, obrazů patronů, či zahájení provozu nové myslivecké 
chaty, klubovny, či jiného objektu. Velmi rozšířené jsou i 
samotné Hubertské mše, často jen troubené, jejímiž auto-
ry jsou Josef Selement a Dr. Petr Vacek. Na těchto mších 
vídáme v kostelech účast sokolníků se svými dravci, do-
konce se mnohde připouští i účast ukázněných loveckých 
psů. Někde je nošena na malých přenosných výřadech do 
kostela i ulovená zvěř. Podotýkám, že i tady platí, že zvěř 
musí být správně ukládána na pravý bok, neb vodní zvěř 
na záď. 
Na všech mysliveckých slavnostech nosí všichni myslivci 
stavovský úlomek na levé straně klobouku. Takto ozdo-
bené klobouky mohou mít myslivci na hlavách i v kos-
tele. Snad je to u nás nezvyklé, ale mohli jsme vidět v 
Tisíci letech myslivosti záběry z chrámu Saint Hubert v 
Belgii, kde tomu tak bylo skutečně u všech myslivců. 
Ozdobou mysliveckých slavností, pokud se dělají průvody, 
bývají také krásně okšírované koně, ať již táhnou povozy, 
neb je sedlá Hubert a Diana. Však koně k myslivosti v 
historii vždy patřili. 
Myslivecké slavnosti, ať v také, či onaké době, je potřebí 
hojně pořádat. Přiblížíme se jimi lidem, k někomu dechov-
kou, k někomu pobožností, a staneme se pro veřejnost 
přijatelnějšími. Máme přitom možnost prezentovat naše 
staré myslivecké zvyky a tradice. 
 
MYSLIVECKÉ POHŘBY 
také bývají někdy i slavné, a tak mi dovolte je ke slavnos-
tem přiřadit. Jinam to už vůbec není vhodné. Po úmrtí 
našeho kolegy je důležitá návštěva rodiny zesnulého s 
nabídkou, buď uspořádání mysliveckého pohřbu neb ale-
spoň pomoci a účasti myslivců. Nezapomeňte dát včas do 
myslivecké skříňky parte s úlomkem a případně i s foto-
grafií zesnulého myslivce. Objednáme zelený věnec. Po 
domluvě s pozůstalými mohou myslivci vynášet rakev a 
nést ji do kostela, postavit čestnou stráž v obřadní síni, v 
kostele jen když není celá dlouhá mše. Tři a tři členové 
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čestné stráže mají na levé straně klobouku stavovské 
úlomky rubem navrch a mají je na hlavách jak v obřadní 
síni, tak i v kostele. Totéž platí pro myslivce – nosiče 
rakve, věnců a mysliveckých vyznamenání na podušce. 
Pokud to rodina výslovně neodmítne, měli by si myslivci 
zajistit vhodného řečníka. V každém mysliveckém kolekti-
vu se jistě najde takový, který si dokáže připravit přiměře-
ně dlouhý a výstižný projev, kterým se za všechny rozlou-
čí se svým kolegou. (Vzor projevu nabízím v časopise 
Myslivost č. 5 z roku 2007). Řečník může držet pětivýhon-
kový úlomek, který po skončení projevu položí na rakev, 
ke katafalku, či vhodí do hrobu jako poslední pozdrav. 
Stejně tak učiní později i všichni myslivci se stavovskými 
úlomky, které sejmou se svých klobouků. 
Při každém mysliveckém pohřbu do hrobu považuji za 
zvlášť vhodné připravit plnou ošatku třívýhonkových 
úlomků, postavit s ní mladého myslivce je hrobu a nabízet 
úlomky ke vhození do hrobu i všem ostatním účastníkům. 
Je to vhodné zapojení spoluobčanů do dodržování našich 
zvyků. 
K mysliveckému pohřbu patří samozřejmě trubači, kteří 
mimo jiné troubí zejména „Loučení“ a to buď po skončení 
projevu řečníka, či úplně nakonec celého obřadu. Na vět-
šině mysliveckých pohřbů se střílí při spouštění rakve 
čestná salva. Jsou-li k tomu podmínky, může se i u kre-
matoria – tři salvy po pěti vteřinách slepými náboji. Pokud 
je smuteční průvod, mohou střelci jít se zlomenými puš-
kami i jako čestná stráž podél rakve. Pořad celého obřa-
du, do kterého zasahují myslivci se samozřejmě předem 
dohodne s organizátory pohřební služby, případně i s 
knězem. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Za MS Trnávka M. Razima 

 

 

 

SDH HOŘEPNÍK 
 

V sobotu 15.6. se náš sbor zúčastnil celo-
státního setkání historických praporů 
v Telči. 
Toto setkání se uskutečnilo v rámci oslav 
160 let od založení prvního sboru dobro-
volných hasičů v Čechách. Záštitu nad 
touto akcí převzal předseda Senátu Par-

lamentu České republiky Miloš Vystrčil. 
Za náš sbor se zúčastnili: Michal Frydryšek, Ondřej Přást-
ka, Libor Kos, Martin Musil, Michaela Veletová a Jiří So-
kol. Jiří Sokol byl jmenován praporečníkem a měl čest 
nést prapor našeho sboru. 
Při příjezdu do Telče proběhla registrace praporů a kon-
trola ustrojenosti praporečníků. Od 12:00 začalo řazení 
všech praporů a příprava na přesun na náměstí Zachariá-
še z Hradce. 
Při příchodu všech praporů – bylo jich 694!!! – zazněla 
státní hymna v podání dechového orchestru z Letovic. 
Poté následovaly proslovy a zdravice. První byl předseda 
Senátu Miloš Vystrčil, dále starostka SH ČMS Monika 
Němečková, hejtman kraje Vysočina Vítězslav Shrek a 
starosta města Telče Vladimír Brtník. Dále proběhlo pře-
dání vyznamenání zasloužilým hasičům. 
Poté již následovalo připnutí pamětních stuh na všechny 
prapory. 
Věříme, že se všem tato slavnostní akce líbila, a i přes 
velmi horké a slunečné počasí si odnesli nejen dobrý po-
cit, ale i hezkou pamětní stuhu, která nám bude tento akt 
připomínat. 
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Za SDH Michal Frydryšek 

 

TJ SOKOL HOŘEPNÍK 
 

Memoriál Františka Pechka – 
fotbalový turnaj 

 

15.června si pro nás Sokol Hořepník připravil dětský fot-
balový turnaj na počest Františka Pechka, dlouholetého 
člena v Sokolu Hořepník a fanouška fotbalu. 
Na turnaji se v kategorii starší přípravky zúčastnily čtyři 
týmy: Sokol Hořepník, Sokol Černovice, Střepina Žirov a 
Slovan Kamenice nad Lipou. V kategorii mladší žáci se 
zúčastnily také čtyři týmy: Sokol Hořepník, Sokol Senoža-
ty, Střepina Žirov a Slovan Kamenice nad Lipou. Turnaj 
proběhl bez problémů a počasí nám velice přálo. Mladší 
žáci hráli jeden zápas 2x30 minut a starší přípravka 2x25 
minut.  
V kategorii starší přípravky se na prvním místě umístil tým 
Slovan Kamenice nad Lipou, na druhém místě Sokol Ho-
řepník, na třetím místě Sokol Černovice a na čtvrtém mís-
tě Střepina Žirov. 
V kategorii mladší žáci se na prvním místě umístil Sokol 
Hořepník, na druhém místě Slovan Kamenice nad Lipou, 
na třetím místě Střepina Žirov a na čtvrtém místě Sokol 
Senožaty.  
Doufáme, že se vám všem, kdo jste turnaj navštívili líbil a 
příští rok si ho zopakujeme znovu. Vždyť pan Pechek by 
si to určitě také přál a určitě by se s námi veselil z našich 
fotbalových úspěchů. 

Vojtěch Dalík 

 
 

Výročí kopané v Hořepníku 
V červenci tohoto roku to bude 90 let, co v Hořepníku 
vznikl první sportovní klub věnující se kopané. V roce 
1934, kdy tento SK vznikl, existovala již v obci Tělocvičná 
jednota České obce sokolské (zal. r. 1908). Její činnost 
vycházela z odkazu zakladatelů Sokola Miroslava Tyrše a 
Jindřicha Fugnera. Sokol se od svých začátků věnoval 
zejména prostným cvičením, z nichž vznikala společná 
vystoupení na Všesokolských sletech, gymnastice a poz-
ději, hlavně ve větších městech, turistice, cykloturistice, 
atletice, někde i veslování. Kolektivní sporty (jako národní 
házená, kopaná, hokej a jiné) v Sokolu v té době většinou 
ještě neměly místo. 
V naší obci v roce 1934 existovalo letní venkovní cvičiště 
pro gymnastiku (u řeky Trnávky nedaleko tehdejšího kou-
paliště u tzv. Zemanova lesíku) i sokolovna. V ní kromě 
cvičení bylo provozováno kino a členové Sokola se zde 
také věnovali ochotnickému divadlu. V některých okolních 
městech a obcích však již existovaly kluby, kde se kopaná 
hrála. Proto se několik mladých hořepnických mužů do-
mluvilo a 21.7.1934 v sále hotelu Oulehle založili Sportov-
ní klub kopané. 
V té době se v našem regionu ještě nehrála pravidelná 
fotbalová soutěž (to až po druhé světové válce), takže 
činnost naplňovaly přátelské dvojzápasy s mužstvy 
z okolí. Domácí zápasy byly hrány na tehdy nově vznik-
lém hřišti pod sokolským kuželníkem, které mělo výrazný 
sklon (dnes zastavěno rodinnými domky vedle současné-
ho hřiště) a užívalo se až do poloviny šedesátých let, kdy 

bylo vybudované nové hřiště. Na venkovní zápasy jezdili 
hráči většinou na kolech, případně do méně vzdálených 
míst pěšky, často s rodinnými příslušníky a příznivci. Po-
čet odehraných zápasů se každoročně pohyboval mezi 10 
až 15. V prvních letech převažovala vítězství, postupem 
času se úspěšnost snižovala. Začaly se objevovat pro-
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blémy s financemi i sestavou. Z těchto důvodů byla čin-
nost SK rozhodnutím valné hromady 26.3.1938 ukončena 
a klub byl rozpuštěn. 
Další historie hořepnické kopané se začala psát až po 
válce na přelomu čtyřicátých a padesátých let. 

 
Vladimír Rafaj 
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ŠPETKA ZÁBAVY 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

KNIHOVNA HOŘEPNÍK 
Nabídka nových knih v hořepnické knihovně. 
 

Karin Lednická – Šikmý kostel I. Románo-
vá kronika ztraceného města, léta 1894–
1921. Podtitul knihy lapidárně shrnuje příběh 
o někdejší pastevecké vesnici, která vystavě-
la svůj rozkvět na těžbě uhlí, aby o století 
později zašla na úbytě – také kvůli těžbě uhlí. 
Dnes už z výstavných budov a vznosné ka-
tedrály nezbylo nic. Jen šikmý kostel, který 

strmě a varovně ční do pusté krajiny. Kniha začíná obrov-
ským důlním neštěstím roku 1894, které drsně zasáhlo do 
života obyvatel celého kraje. Patří mezi ně i hrdinové této 
knihy, jejichž pohnuté osudy můžeme po následující čtvrt-
století sledovat. Barbora, Julka a Ludwik jsou představiteli 
tří naprosto odlišných dějových linií, které se však na mno-
ha místech proplétají a vytvářejí plastický obraz polozapo-
menutých časů, jejichž drsnost je pro dnešního čtenáře v 
mnoha ohledech téměř nepředstavitelná. 
Šikmý kostel II. Románová kronika ztraceného města, léta 
1921–1945. S Barkou, Ludwikem, Julkou a dalšími hrdiny 

trilogie Šikmý kostel se setkáváme vzápětí 
poté, co jsme je v závěru prvního dílu opustili. 
Zatímco ve zbytku nově vzniklého Českoslo-
venska nastávají zlaté časy, v Karvinné – jak 
se nyní město jmenuje – se stále významně 
projevují důsledky předešlého dramatického 
dění a prosakují do všech oblastí života. Ne 

vždy v dobrém. 
Šikmý kostel III. Románová kronika ztracené-
ho města, léta 1945–1961. Jak dlouho trvá 
válka po tom, co skončí? Navždy, pokud jí člo-
věk prošel. Ptejme se spíše, jak může zaplnit 
prázdnotu po zavražděných blízkých nebo po 
uneseném dítěti. Čím bude zahánět vzpomínky 
na děsivý teror Němců nebo nechtěnou těles-
nou lásku Rusů. Někdo všechno zamkne na 

dno duše a ráno co ráno si namlouvá, že co bylo, bylo, teď 
je prostě třeba jít dál. Jiný se nechá zahltit žalem; další 
přetaví prožité v nenávist. A ještě jiný ve víru, že to bude 
právě on, kdo pomůže vytvořit nový, lepší svět. 
 

Mirka Skočílková – Červená nit osudu. 
Stará legenda praví, že každý z nás je spojen 
se svým osudovým člověkem neviditelnou 
červenou nití. Máme ji ovázanou kolem ma-
líčků, a když nastane ten správný okamžik, 
pomůže nám se s touto osobou sejít. Andrea, 
talentovaná malířka, nemá úplně jednoduché  

dětství. Její původ je jakýmsi stigmatem, kterého se ne-
může zbavit ještě dlouho po tom, co se provdá za svého 
spolužáka ze střední školy. Po svatbě s ním začne žít u 
jeho rodičů. Právě u nich nalézá tolik potřebné útočiště, 
které boří mýty o vztazích s tchyní a tchánem. Benjamin je 
milující manžel, skvělý táta, ale stále častěji upřednostňu-
je svou profesi hasiče před rodinou. Za každou cenu se 
snaží všechny kolem sebe zachraňovat. Jednoho dne ale 
jeho hrdinství všem změní život 
 
 
Knihovnu v Hořepníku můžete navštívit každý čtvrtek a 
pátek od 13 do 16 hodin.

 

 
KALENDÁŘ SVOZU ODPADŮ 2024 

 
 

HOŘEPNÍK 

 

BŘEZINA 

Pátek:  
26.7.; 23.8.; 20.9. 

Pondělí: 
15.7.; 5.8.; 26.8.; 16.9. 

Čtvrtek:  
11.7.; 25.7; 8.8.;22.8.; 
5.9.; 19.9. 

Středa:  
3.7; 17.7.; 31.7.; 14.8.; 28. 8.; 
11.9.; 25.9. 

 

Celý kalendář svozů najdete na webových stránkách jak Sompo a.s., tak DSO Sompo. Přímé adresy jsou: 
https://d2d.sompo-dso.cz/ - červeně zvýrazněný odkaz; http://www.sompo.cz/ - záložka OBČANÉ. Přímý odkaz na kalen-
dář - https://sompo-calendar.vercel.app/ Zvolíte rok 2024. V kalendáři vždy vyhledejte svou obec, případně část obce a 
zobrazí se Vám datum, kdy bude co sváženo.  
Výborná je mobilní aplikace, která občany upozorní na termíny svozu odpadů. Aplikace je určena pro telefony 
s operačním systémem Android a je volně ke stažení na Google Play: Sompo - Kalendář. Aplikace je velmi jednoduchá, 
stačí si nastavit, ve které obci se nacházíte a automaticky se vám den předem ve zvolený čas objeví na displeji mobilního 
telefonu upozornění na to, jaký odpad bude další den svážen. Prosté a účinné. Už nikdy se nestane, že zapomenete 
vyndat správnou popelnici. 

Pátek:  
26.7.; 23.8.; 20.9. 

Středa: 
17.7.; 14.8.; 11.9. 

Čtvrtek:  
11.7.; 25.7; 8.8.;22.8.; 
5.9.; 19.9. 

Středa:  
3.7; 17.7.; 31.7.; 14.8.; 28. 8.; 
11.9.; 25.9. 

Vtip: 

Pepíček ukazuje tátovi vysvědčení. Táta 

povídá: „Něco tak hrozného jsem nikdy 

neviděl.“  

Pepíček na to: „Já taky ne. Včera jsem to 

našel ve tvých věcech.“ 

Hádanka: 

Pokud strýcova sestra není vaší tetou, 

čím je vám? 

m
at

k
o
u
 

https://d2d.sompo-dso.cz/
https://sompo-calendar.vercel.app/
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INZERCE 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
POZVÁNKY 
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KAM ZA ZÁBAVOU V ČERVENCI 

 PACOV 

12. PETRA ŽALMANOVÁ - Vystoupení zpěvačky Petry 
Žalmanové v Kavárně a cukrárně Láskomina Pacov 
od 20 hodin. 

17. CENA MĚSTA PACOVA V HODU DISKEM - TJ 
Slavoj BANES Pacov, oddíl atletiky Vás zve na 
Cenu města Pacova v hodu diskem. BANES mítink 
s memoriály. Od 14 hodin Atletický stadion U sv. 
Anny v Pacově. 

20. SWAP – VOTOČ VOHOZ - Přines, co nepotřebuješ 
a odnes si nové! Komunitní centrum Pacov od 16 
do 18 hodin. Výtěžek z dobrovolného vstupného 
půjde na dobročinné účely. 

20. ZAHRADA BAND & TY - folkové klasiky, od 19 
hodin. Zahrádka Komunitní centrum Pacov. Vstup-
né: 50 Kč. Chceš si zahrát? Sleduj naše sítě a ne-
zapomeň si vzít s sebou svoji kytaru. Už koníček 
pádí, Severní vítr, Báječná ženská, El Condor Pa-
sa, Panenka, Hlupák váhá, Přes řeku Jordán, Ne-
beská brána a další… Občerstvení - masterchef 
Honza Krátoška. 

26.  
 –  
28. 

POUŤ U SV. ANNY - 26. 7.- kaple sv. Anny. Od 18 
hodin Poutní mše (při nepřízni počasí se bude ko-
nat v kostele sv. Michaela). 
28.7. u kaple sv. Anny od 14 hodin – Zahájení, 
úvodní slovo Petr Duffek a Vlastimil Simota (Komi-
tét pro opravu kaple sv. Anny). 
Od 14.30 hodin - Zvířátka a loupežníci. Pohádka v 
podání Dřevěného divadla Honzy Hrubce. Hudební 
doprovod: flašinetář Honza z Ostrova. Vstupné 
dobrovolné. Délka představení 40 min. Pořádá Petr 
Duffek & Lenka Jurnečková, město Pacov a Měst-
ské muzeum Antonína Sovy v Pacově. 

27. SRAZ AMERIK A VETERÁNŮ - Pátý ročník Srazu 

amerik a veteránů v Pacově! Den plný zábavy, dob-
rého jídla a krásných strojů – veteráni, motorky i 
ameriky. Na podporu Aničky Vodrážkové. Od 10 
hodin v Zámeckém parku. Zábava během celého 
dne. 

 CESTA KOLEM SVĚTA - Výtvarný obor Základní 
umělecké školy Pacov zve na výstavu. Městská 
knihovna Pacov do konce srpna. 
 

 OSTATNÍ OBCE 

13. NOČNÍ HASIČSKÁ SOUTĚŽ (LESNÁ) – Noční 
soutěž v požárním útoku v areálu letního parketu 
v Lesné od 21 hodin. Po soutěži hraje kapela DE-
TONÁTOR. 

20. K3 ROCK (KOŠETICE) – Oslava 20. let od založe-
ní kapely. Od 20:30 hodin na hřišti v Košeticích. 
Speciální host ZTRACENÝ KLÍČE. 
 

3.8. ŽELIVSKÁ NECKYÁDA – Registrace plavidel od 
13 hodin. Od 17h vystoupení Michaela Malého – 
písně z repertoáru Karla Gotta. Večer diskotéka 
s Vaškem Hávou. 

 

   PELHŘIMOV 
 PROGRAM KINA VESMÍR: Já, padouch 4 (ani-

movaný); Hrabě Monte Christo (akční, historický); 
Manželé Stodolovi (drama); SENIORKINO: Matka 
v trapu (česká komedie); Gump – jsme dvojka 
(rodinný, dobrodružný); Zápisník alkoholičky (dra-
ma); Ten, co slaví každý den (dokumentární); 
Aristokratka ve varu (česká komedie); Zahradníkův 
rok (česká komedie); V hlavě 2 (animovaná kome-
die). 

 LETNÍ KINO – Venkovní scéna KD MÁJ. Začátky 
po setmění cca 21:30 hodin. Vstupné 100 Kč, 
prodej vždy na místě. 
3.7. – Prázdniny s broučkem; 10.7. – Sladký život; 
17.7. Zápisník alkoholičky; 24.7. Domácí příšerky. 

 PROMENÁDNÍ KONCERTY – Masarykovo nám. 
od 10 hodin. Vstup zdarma. 
7.7. Černovická dechovka; 14.7. Venkovská de-
chovka; 21.7. Synkopa; 28.7. Nová Lesanka. 

 PRÁZDNINOVÉ POHÁDKY – Venkovní scéna KD 
MÁJ od 16 hodin. Vstup zdarma. V případě ne-
příznivého počasí se pohádka přesune do vnitřních 
prostor.  
9.7. O pejskovi a kočičce; 23.7. Jak medvídek 
hledal kamaráda. 

11. VEČERNÍ PROHLÍDKA A VYHLÍDKA - Od 20:30 
do 22:30h. Večerní prohlídka Muzea Strašidel a 

Pelhřimovského pekla. Noční vyhlídka z věže 

kostela sv. Bartoloměje. Hudební doprovod ZUŠ 
Pelhřimov. 

12. WAJT (VSKD MÁJ) – Taneční zábava od 20 ho-
din, vstupné v předprodeji 150 Kč, na místě 250 
Kč. 

13. LETNÍ PELHŘIMOVSKÁ TANČÍRNA (VSKD 
MÁJ) - Zábava, tanec, dobré pití, míchané nápo-
je, chutné občerstvení, soutěže...Už jste někdy 
tančili pod širákem? Přijďte si to zkusit. Od 19 h, 
vstup zdarma. 

20. STREET FOOD FESTIVAL (VSKD MÁJ.) - Přijďte 
ochutnat moderní i nemoderní ???? gastronomii a 
zažít, co je to street food. Světová i česká kuchy- 
ně, oblíbené food trucky, skvělé víno či pivo z 
malých pivovarů, výběrová káva. Od 10 - 19 ho- 
din. Zahraje a zazpívá zpěvák z latinské Ameriky. 
Venkovní scéna KD a okolí KD. 

29. 
- 
31. 

KINEMATOGRAF BRATŘÍ ČADÍKŮ (MASARY- 
KOVO NÁM.) – I v letošním roce do Pelhřimova 
zavítá populární kinematograf bratří Čadíků! Pro- 
mítat se bude vždy po setmění a vstupné je dob- 
rovolné. 29.7. Lítá v tom; 30.7. Nikdy neříkej nikdy; 
31.7. A máme, co jsme chtěli. 

  

3.8. DEN VÍNA (VSKD MÁJ) - Od 14 h ochutnávka vín 
od vinařů z Čech a Moravy, cimbálová kapela. 
Vstupenka v podobě sklenky, kterou si na památku 
odnesete domů - 150 Kč. 
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